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Referat for 11. møde i Erhvervslivets EU- og Regelforum 

den 7. december 2023 

Sted: Visma e-conomic A/S, Gærtorvet 1-5, 1799 København V 

 

Dagsorden 

11.30 – 12.00 Mulighed for frokost   

 

12.00 – 12.05 Velkommen til Visma/E-conomic v./ Lars Engbork 

 

12.05 – 12.10 Velkomst og siden sidst v./ Paul Mollerup, formand   

 

12.10 – 12.20 Drøftelse af et mere proaktivt Regelforum v./formanden og Torsten A. Andersen 

• Cover  

• Bilag 1 – Et mere proaktivt Regelforum 

 

 

12.20 – 13.00 Dialog med Katrine Winding om afbureaukratisering v./ Katrine Winding, direktør Erhvervsstyrelsen 

 

 

13.00 – 13.20 Drøftelse af forslag til kommende tema og arbejdsgruppe(r) v./ formanden m.fl. 

• Cover 

• Bilag 2 –Implementering af kommende EU-regulering om bæredygtighed og digitalisering 

• Bilag 3 – Lean lovgivning  

 

 

PAUSE kl. 13.20-13.30 

 

 

13.30 – 13.40 Regeringens svar på forummets seneste anbefalinger v./ Cathrine M. Pedersen, kontorchef 

Erhvervsministeriet 

• Cover 

• Bilag 4 – regeringens seneste svar på Regelforums anbefalinger 

 

13.40 – 14.30 Drøftelse af anbefalinger fra Erhvervslivets EU- og Regelforum v./ formanden  

• Cover 

• Bilag 5– Anbefalingskatalog 

 

14.30-14.50 Status på EU arbejdet v./ formanden m.fl. 

• Cover  

 

14.50-15.00 Evt. og afrunding af mødet v./ formanden  
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Referat 
 

Afbud: Camilla Hesselby (FSR), Emil Fannikke Kiær (DI), Henrik Jensen (CO-industri)), Mads Reinholdt 

(TÆNK), Morten Langager (DE), Troels Blicher Danielsen (TEKNIQ).  

 

Suppleanter: Abbas Landin Garbia (TEKNIQ), Jacob Ravn (DE), Johan Moesgaard (CO-industri), Kim 

Haggren (DI), Uffe Rabe Krag (TÆNK), Ulrik Jørstad Gade (FSR). 

 

1. 12:00 – 12:05 Velkommen til Visma/E-conomic v./ Lars Engbork 

Formanden for Erhvervslivets EU- og Regelforum Paul Mollerup bød velkommen og gav herefter 

ordet til Lars Engbork, som bød velkommen til Visma e-conomic. 

 

2. 12:05 – 12:10 Velkomst og siden sidst v./ Paul Mollerup, formand 

Formanden bød særlig velkommen til Carina Ohm, som er indtrådt som ny virksomhedsrepræsentant. 

Formanden understregede den store interesse for byrdedagsordenen og bedre regulering og 

orienterede om sit oplæg for Virksomhedsforum for Globale Risici den 9. november på deres møde 

under temaet ´oprydning og tilpasning af rammer og regulering´. Derudover nævnte formanden sit 

kommende møde med den parlamentariske arbejdsgruppe om administrative byrder under 

Erhvervsudvalget den 14. december 2023 sammen med erhvervsministeren. 

Formanden nævnte at der på mødet ville blive taget billeder.  

 

3. 12.10 – 12:20 Drøftelse af et mere proaktivt Regelforum v./ formanden og Torsten A. Andersen  

Formanden åbnede punktet med en opsummering af ministerens budskaber fra forummets sidste 

møde i september, efterfulgt af Torsten A. Andersen fra sekretariatet som orienterede om regeringens 

fokus på byrdelettelser. Medlemmerne drøftede oplægget om, hvordan forummet kan komme med 

mere proaktive anbefalinger og være en mere tydelig stemme i den offentlige debat. Formanden 

afsluttede drøftelsen ved at understrege, at på baggrund af medlemmernes bemærkninger vil han og 

sekretariatet arbejde videre på oplægget til, hvordan Regelforum kan tage en mere proaktiv og 

kommunikerende rolle. 

 

4. 12:20 – 13:00 Dialog med Katrine Winding v./ Katrine Winding, direktør Erhvervsstyrelsen  

Katrine Winding indledte oplægget med at understrege nødvendigheden af konkurrencefremmende 

regulering for at lykkes med den grønne og digitale omstilling. Netop derfor arbejder Erhvervsstyrelsen 

målrettet med digitalisering og automatisering i særdeleshed ifm. håndteringen af forpligtelser til både 

finansiel- og bæredygtighedsrapportering. I den efterfølgende dialog rettede Katrine Winding fokus 

på indsatsen med at understøtte delingen af virksomhedsdata mellem virksomheder og myndigheder 

nationalt og på EU-niveau gennem en underliggende infrastruktur mhp. at gøre regelefterlevelsen 

enklere for danske virksomheder.  
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5. 13.00 – 13:20 Drøftelse af forslag til kommende tema og arbejdsgrupper v./ formanden m.fl. 

Formanden motiverede temaet og tankerne bag det ministernedsatte tema omkring 

´Implementering af kommende EU- og regulering om bæredygtighed og digitalisering´. Der var 

opbakning fra forummet til at igangsætte temaet. 

Erdem Ovacik og formanden præsenterede det andet temaoplæg omkring ´Lean Lovgivning´, 

hvorefter det også blev vedtaget efter tilslutning fra medlemmerne. 

 

13:20 – 13:30 Pause  

 

 

6. 13.30 – 13:30 Regeringens svar på forummets seneste anbefalinger v./ Cathrine M. Pedersen, 

kontorchef Erhvervsministeriet 

Cathrine M. Pedersen gennemgik kort udvalgte af regeringens seneste svar på anbefalinger på 

Erhvervsministeriets område. Cathrine M. Pedersen fremhævede de 15 TIV-anbefalinger til den 

kommende EU-kommission, hvor regeringen har tilkendegivet, at 13 følges helt og 2 følges delvist. 

Derudover nævnte Cathrine M. Pedersen, at NALO 07 følges delvist. Afslutningsvis pointerede hun, 

at regeringen alt i alt havde behandlet og svaret på 17 anbefalinger siden sidste møde.  

 

7. 13:40 – 14:30 Drøftelse af anbefalinger fra Erhvervslivets EU- og Regelforum, v./ formanden 

Anbefalinger til implementeringsplaner 

 

Følgende anbefalinger oversendes til regeringen uden ændringer  

• IMPL 20 Energieffektivitetsdirektivet (EED) 

 

Anbefalinger til tidlig interessevaretagelse 

 

Følgende anbefalinger oversendes til regeringen uden ændringer  

• TIV 36 Bilejeres ret til egne bildata 

 

 

Anbefalinger til national lovgivning og nabotjek  

 

Følgende anbefalinger oversendes til regeringen uden ændringer  

• NAT 13 Nabotjek af krav til virksomheders håndtering af fødevarer med synlig mug  

• NAT 14 Nabotjek af krav til opbevaringstemperatur, definition af ferske fiskevarer og 

uforarbejdede fiskevarer 
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• NAT 15 Nabotjek af særligt certificeringskrav til statsautoriserede revisorer, der reviderer 

penge- og realkreditinstitutter og forsikrings- og pensionsselskaber (PIE-certificering) 

• NALO 64 Forbedring af ATP-godkendelse af køle- og frysetrailere i international trafik 

• NALO 73 Mulighed for at forsikringsvirksomheder og forsikringsholdingvirksomheder kan 

aflægge regnskab efter IFRS på enkeltselskabsniveau 

• NALO 74 Danske myndigheder skal kvalitetssikre de danske oversættelser af EU-regulering 

som delegerede forordninger, regulatoriske tekniske standarder m.fl. 

• NALO 75 Beredskabsplan i tilfælde af manglende adgang til centrale offentlige digitale 

løsninger 

 

Følgende anbefalinger blev ikke godkendt til oversendelse nu 

• NALO 65 Indfør automatisk pendlerfradrag  

• NALO 66 Indfør ubegrænset skattefri godtgørelse for pendleromkostninger  

• NALO 67 Indfør fuldt momsfradrag for mobiltelefon mv. til delvis privat anvendelse (og 

indfør moms af politisk fastsatte privatværdi ved brug) 

• NALO 68 Forenkling af skatte- og momsreglerne for medarbejder kantiner  

• NALO 69 Let indberetningen af lønsumsafgift  

• NALO 70 Beskat præmier ud fra anskaffelsespris  

• NALO 72 Beskat den kontante gevinst af medarbejderoptioner, ikke den teoretiske værdi, og 

gør det nemmere at ændre vilkår i allerede udstedte warrants og aktieoptioner 

• NALO 76 Arbejdsmiljøkurser målrettet udenlandsk arbejdskraft 

• NALO 78 Single gateway for forbrugerklager til danske ankenævn 

 

 

8. 14:30 – 14.50 Status på EU arbejdet v./ formanden m fl. 

Formanden orienterede om kommende møde i Stockholm i RegWatch Europe den 12. december. 

Herefter berettede Jens Nymand fra det årlige Scrutinizer Seminar arrangeret af Regulatory Scrutiny 

Board den 5. december, hvor han deltog som repræsentant for Erhvervslivets EU- og Regelforum.  

Andreas R. Hauptmann fra sekretariatet orienterede om det seneste møde i EU-gruppen den 7. 

november, hvor der var drøftelse med Finanstilsynet om status på forhandlinger om forordning om et 

rammeværk for finansiel datadeling (Framework for Finansiel Data Access). Der blev opfordret til, at 

medlemmerne bruger den nye beføjelse i kommissoriet med at drøfte verserende EU-forslag ved at 

sende flere forslag til fremtidige drøftelser til sekretariatet. Herudover orienterede Andreas R. 

Hauptmann om indsatsen med at udarbejde et regelforenklingskatalog, som skal spilles ind til EU 

kommissionen mhp. bidrage til kommissionens målsætning om at reducere byrder med 25 pct. Fristen 

for indspil til EU-gruppens sekretariat er den 1. februar 2024. Han opfordrede derudover til at 

medlemmerne benytter de 15 anbefalinger til den kommende EU-kommission i deres EU 

interessevaretagelse.  

 

 

9. 14:50-15:00 Evt. og afrunding af mødet v./ formanden 

Formanden orienterede om planlagte kommunikationsindsatser ifm. dagens møde og afsluttede 

herefter mødet. 


